

Title (en)

Method and device for acting on the amount of liquid during bottle filling.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zur Beeinflussung der Füllmenge beim Abfüllen von Flüssigkeiten in Flaschen.

Title (fr)

Procédé et dispositif pour intervenir sur la quantité de liquide lors du remplissage de bouteilles.

Publication

**EP 0634357 A2 19950118 (DE)**

Application

**EP 94110866 A 19940713**

Priority

DE 4323746 A 19930715

Abstract (en)

The filling quantities are determined by termination of the filling process in such a manner that the level to which the liquid is poured into the bottles interrupts the reflux of gas out of the bottles through the return gas pipe (7) and causes the liquid valve (6) to be closed, the return gas pipe (7) being non-displaceably fixed at its level in the filling element in this process. In this process the vertical position of the reflux path of the returning gases taken from the bottle is adjusted with respect to the bottles and the seals of the bottles are vertically displaced on the filling elements, the quantity poured into the bottles being affected in this manner. According to the device, there is arranged on each stroke element (18) a stroke-limiting stop (25) and the sealing device has a sealing element (14) which can be moved vertically in the valve box. <IMAGE>

Abstract (de)

Die Füllmengen werden durch Beendigung des Füllvorganges in der Form bestimmt, daß durch die Füllhöhe der Flüssigkeit in den Flaschen der Gasrückfluß aus den Flaschen durch das Rückgasrohr (7) unterbrochen und das Flüssigkeitsventil (6) geschlossen wird, wobei das Rückgasrohr (7) dabei im Füllorgan in seiner Höhe unverstellbar fixiert ist. Dabei wird die Höhenposition des Rückflußweges des aus der Flasche entweichenden Rückgases in Bezug auf die Flaschen verstellt sowie die Abdichtung der Flaschen an den Füllorganen in ihrer Höhe verschoben und damit die Füllmenge in den Flaschen beeinflußt. Vorrichtungsgemäß ist an jedem Huborgan (18) ein den Hub begrenzender Anschlag (25) angeordnet und die Abdichteinrichtung weist ein im Ventilgehäuse höhenbewegliches Abdichtelement (14) auf. <IMAGE>

IPC 1-7

**B67C 3/24; B67C 3/26**

IPC 8 full level

**B67C 3/12** (2006.01); **B67C 3/24** (2006.01); **B67C 3/26** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B67C 3/12** (2013.01); **B67C 3/242** (2013.01); **B67C 3/244** (2013.01); **B67C 3/2614** (2013.01); **B67C 2003/2651** (2013.01);  
**B67C 2003/2668** (2013.01)

Cited by

EP2949617A1; EP2669243A1; EP3498658A1; US8434530B2; WO2008065685A1; WO2019048661A1

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR GB IT

DOCDB simple family (publication)

**EP 0634357 A2 19950118; EP 0634357 A3 19950322; DE 4323746 A1 19950119**

DOCDB simple family (application)

**EP 94110866 A 19940713; DE 4323746 A 19930715**